
LECŢIA 51 
 
1. Câţi ani avea Isus când a început să-i înveţe pe iudei? 
-El avea 30 de ani. 
 
2. Care este Vestea Bună a lui Dumnezeu pe care o aducea Isus?  
-Vestea Bună a lui Dumnezeu este aceea că, deşi datorită păcatelor 
noastre noi merităm să fim pedepsiţi cu moartea, Dumnezeu ne-a trimis un 
Mântuitor, ca să ne salveze. 
 
3. Cine era Mântuitorul pe care L-a trimis Dumnezeu ca să-i salveze pe 
oameni? 
-Isus. 
 
4. Ce a vrut Isus să spună când a zis: “A venit vremea şi împărăţia lui 
Dumnezeu este aproape”? 
-Isus a vrut să spună că a venit vremea Mântuitorului şi că Împărăţia lui 
Dumnezeu va înfrânge în curând, împărăţia Satanei. 
 
5. Care este singura cale prin care cineva poate să fie plăcut lui 
Dumnezeu? 
-Credinţa în Cuvântul lui Dumnezeu. 
 
6. De ce a chemat Isus câţiva oameni să fie alături de El? 
-Pentru că Isus vroia să îi înveţe,  astfel ca şi ei să fie apoi în stare să 
înveţe pe alţi oameni despre Dumnezeu. 
 
7. Cine erau învăţătorii legii? 
-Fariseii. 
 
8. De ce se deosebea învăţătura lui Isus de cea a fariseilor? 
-Pentru că Isus era Dumnezeu, Isus Îl cunoştea pe Dumnezeu Tatăl. 
 
-Fariseii nu-L cunoşteau pe Dumnezeu Tatăl. 
-Pentru că Isus era Dumnezeu, Isus cunoştea Cuvântul lui Dumnezeu. 
-Fariseii nu cunoşteau Cuvântul lui Dumnezeu. 
 
-Pentru că Isus era Dumnezeu, Isus credea Cuvântul lui Dumnezeu. 
-Fariseii nu credeau Cuvântul lui Dumnezeu. 



9. Ce erau demonii, la început, înainte de a deveni demoni? 
-La început, înainte de a-l urma pe Satana şi a deveni răi, demoni erau 
îngeri buni, pe care Dumnezeu i-a creat. 
 
10. Ştiu oare demonii că Isus este Dumnezeu? 
-Da. 
 
11. De ce le este teamă demonilor de Isus? 
-Pentru că demonii ştiu că Isus poate să-i arunce oricând în Iazul cu foc 
veşnic. 
 
12. Cum se aseamănă păcatul cu lepra? 
-După cum omul nu este în stare să se vindece singur de lepră, tot aşa 
niciun om nu este în stare să se vindece singur de păcat. 
 
-După cum oamenii nu au putut să se vindece unii pe alţii de lepră, tot 
astfel oamenii nu se pot vindeca unii pe alţii de păcat.  
-După cum numai Isus a putut să-i vindece pe oameni de lepră, tot astfel 
numai Isus poate să ne vindece pe noi de păcat. 
 
-Într-o noapte, un om numit Nicodim a venit în vizită la Isus. 

 
Haideţi să citim Ioan 3:1-2  

 
1- Între farisei era un om cu numele Nicodim, un fruntaş al iudeilor.  

2- Acesta a venit la Isus, noaptea, şi I-a zis: "Învăţătorule, ştim că eşti un 
Învăţător venit de la Dumnezeu; căci nimeni nu poate face semnele pe care 
le faci Tu, dacă nu este Dumnezeu cu el."  

-Cei mai mulţi dintre farisei Îl urau pe Isus. 
-Cei mai mulţi dintre farisei spuneau că puterea lui Isus vine de la Satana. 
 
-Nicodim era diferit. 
-Nicodim nu Îl ura pe Isus. 
-Nicodim a vrut să stea de vorbă cu Isus şi să-I pună lui Isus mai multe 
întrebări. 

-Ce I-a spus Nicodim lui Isus?                                                                                       
-Nicodim I-a spus lui Isus că el ştia că Isus a fost trimis de Dumnezeu. 



-De ce ştia Nicodim că Isus a fost trimis de Dumnezeu? 
-Pentru că Isus făcea multe minuni pe care numai Dumnezeu putea să le 
facă. 
 
-Ce i-a răspuns Isus lui Nicodim? 
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3-Drept răspuns, Isus i-a zis: "Adevărat, adevărat îţi spun că, dacă un om 
nu se naşte din nou, nu poate vedea Împăraţia lui Dumnezeu." 
 
-Isus i-a spus lui Nicodim că nimeni nu poate să vadă împărăţia lui 
Dumnezeu, dacă nu este născut din nou. 
 
-Ce înseamnă ce a spus Isus? 
-Ce a spus Isus înseamnă că toţi oamenii au fost născuţi în împărăţia lui 
Satana şi ei trebuie să se nască din nou. 
 
-De ce sunt toţi oamenii născuţi în împărăţia lui Satana? 
-Când Adam şi Eva au păcătuit şi nu au ascultat de Dumnezeu, ei au fost 
despărţiţi de Împărăţia lui Dumnezeu. 
-Când Adam şi Eva au păcătuit şi nu au ascultat de Dumnezeu, ei au intrat 
în împărăţia lui Satana. 
 
-Cain şi Abel, copiii lui Adam şi ai Evei, s-au născut în împărăţia Satanei. 
-Pentru că Adam şi Eva au păcătuit şi nu au ascultat de Dumnezeu, toţi 
oamenii s-au născut în împărăţia Satanei. 
 
-Ce a spus Isus înseamnă că toţi oamenii au fost născuţi în împărăţia lui 
Satana şi ei trebuie să se nască din nou.                                                                        
 
-Ce a răspuns Nicodim? 

Haideţi să citim Ioan 3:4 

4-Nicodim I-a zis: "Cum se poate naşte un om bătrân? Poate el să intre a 
doua oară în pântecele maicii sale şi să se nască?" 
 
-Nicodim nu a înţeles ce i-a spus Isus. 
-Nicodim nu a ştiut cum se poate naşte din nou un om. 
-Nicodim s-a gândit că Isus vorbea de o a doua naştere a trupului. 



-Vorbea oare Isus despre o a doua naştere a trupului? 
-Nu. 
 
-Ce i-a răspuns Isus? 
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5-Isus i-a răspuns: "Adevărat, adevărat îţi spun că, dacă nu se naşte 
cineva din apă şi din Duh, nu poate să intre în Împăraţia lui Dumnezeu. 
 
-Isus a spus că trebuie să ne naştem din nou, din apă şi din Duh. 
-Isus a spus că întâi trebuie să ne naştem din apă. 
 
-Ce a vrut Isus să spună când a zis că trebuie să ne naştem din apă? 
-Să te naşti din apă înseamnă să te botezi? 
-Nu. 
 
-A vrut Isus să spună că trebuie să ne botezăm ca să ne naştem din nou? 
-Nu. 

-Poate oare botezul să ne mântuiască?                                                                    
-Nu. 

-Ce a vrut Isus să spună când a zis că trebuie să ne naştem din apă? 
-Ce face apa la murdărie? 
-O curăţă. 
 
-După cum apa curăţă murdăria, tot aşa toţi oamenii trebuie să fie curăţiţi 
de păcatele lor. 
 
-Să fii născut din apă înseamnă că noi trebuie să ne pocăim de păcatele 
noastre, astfel ca Dumnezeu să ne cureţe de păcatele noastre. 
 
-Isus a spus că în al doilea rând noi trebuie să ne naştem din Duh. 
 
-Ce a vrut Isus să spună când a zis că trebuie să ne naştem din Duh? 
-Când Adam şi Eva au păcătuit şi nu au ascultat de Dumnezeu, duhul lor a 
murit faţă de Dumnezeu. 
- Când Adam şi Eva au păcătuit şi nu au ascultat de Dumnezeu, duhul lor, 
care era capabil să cunoască, să iubească şi să asculte de Dumnezeu a 
murit faţă de Dumnezeu. 



-Pentru că Duhul nostru este mort faţă de Dumnezeu, Dumnezeu trebuie 
să dea o nouă viaţă duhului nostru. 
 
-Să fii născut din Duh, înseamnă că Dumnezeu Duhul Sfânt trebuie să dea 
o nouă viaţă duhului nostru. 
-Să fii născut din apă înseamnă că noi trebuie să ne pocăim de păcatele 
noastre, astfel ca Dumnezeu să ne cureţe de păcatele noastre. 
 
-Să fii născut din Duh, înseamnă că Dumnezeu Duhul Sfânt trebuie să dea 
o nouă viaţă duhului nostru. 
Isus i-a spus lui Nicodim să nu se mire că trebuie să se nască din nou. 
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7-Nu te mira că ţi-am zis: "Trebuie să vă naşteţi din nou." 
 
-De ce nu ar fi trebuit Nicodim să se mire de faptul că trebuia să se nască 
din nou? 
-Iată ce i-a spus Isus: 
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6-Ce este născut din carne este carne, şi ce este născut din Duh este duh. 
 
-Ce însemna ce a spus Isus:”Ce este născut din carne este carne, şi ce 
este născut din Duh este duh.”? 
-Isus a vrut să înţelegem că ceea ce este carne poate doar să dea naştere 
la carne. 
-Isus a mai vrut să spună că Dumnezeu Duhul Sfânt este Singurul care 
poate da naştere duhului din om. 
 
-Înaintea lui Dumnezeu sunt doar două feluri de oameni în lume. 
-Aceştia nu sunt albii şi negrii. 
 
-Nu sunt bogaţii şi săracii. 
-Nu sunt tinerii şi bătrânii. 
-Nu sunt bărbaţii şi femeile. 
 
-Care sunt cele două feluri de oameni,  înaintea lui Dumnezeu? 
-Cei care s-au născut o singură dată şi cei care s-au născut din nou. 
 



-În familia cui sunt cei care s-au născut o singură dată? 
-Ei sunt în familia lui Satana. 

-În familia cui sunt cei care s-au născut din nou? 
-Ei sunt în familia lui Dumnezeu. 
 
-Ce i-a mai spus Isus lui Nicodim? 
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14-Şi, după cum a înălţat Moise şarpele în pustie, tot aşa trebuie să fie 
înălţat şi Fiul omului,  

15-pentru că oricine crede în El să nu piară, ci să aibă viaţa veşnică.                               
 
-Vă amintiţii întâmplarea lui Moise şi a şarpelui de aramă din deşert?  
-Pentru că israeliţii au păcătuit şi nu au ascultat de Dumnezeu, Dumnezeu 
a trimis şerpi veninoşi, care i-au muşcat. 
-După ce au murit mulţi israeliţi, cei care au rămas cu viaţă s-au pocăit. 
 
-Apoi, Dumnezeu i-a spus lui Moise să facă un şarpe de aramă şi să-l 
atârne într-o prăjină. 
-Dumnezeu a spus că dacă israeliţii privesc către şarpele de aramă, 
Dumnezeu îi va vindeca. 
 
-Au putut israeliţii să se salveze singuri de la moarte? 
-Nu. 
 
-Cine a fost Singurul care a putut să-i salveze pe israeliţi de la moarte? 
-Numai Dumnezeu. 
 
-În ce S-a asemănat Isus cu şarpele de aramă pe care Moise l-a înălţat în 
deşert la porunca lui Dumnezeu? 
 
-Iată ce a spus Isus: 

-După cum a înălţat Moise şarpele în pustie, tot aşa trebuie să fie înălţat şi 
Isus.                                                                                                                                      
-După cum israeliţii erau salvaţi când priveau către şarpele de aramă, tot 
aşa Isus îi va salva pe aceia care cred în El. 



-Ce i-a mai spus Isus lui Nicodim? 
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16-Fiindcă atât de mult a iubit Dumnezeu lumea, ca a dat pe singurul Lui 
Fiu, pentru ca oricine crede în El să nu piară, ci să aibă viaţă veşnică. 
 
-Pentru că Dumnezeu i-a iubit pe toţi oamenii, El L-a trimis pe Isus 
Mântuitorul. 
-Dacă noi credem în Isus, nu vom muri, ci vom avea viaţă veşnică 
împreună cu Dumnezeu. 
 
-Ce i-a mai spus Isus lui Nicodim? 
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17-Dumnezeu, în adevăr, n-a trimis pe Fiul Său în lume ca să judece 
lumea, ci ca lumea să fie mântuită prin El. 
 
-De ce L-a trimis Dumnezeu pe Isus în lume?  
-L-a trimis Dumnezeu pe Isus ca să ne condamne? 
-Nu. 
 
-L-a trimis Dumnezeu pe Isus ca să ne distrugă? 
-Nu. 
-Dumnezeu L-a trimis pe Isus ca să ne salveze de sub puterea păcatului, a 
morţii şi a lui Satana.  

-Ce i-a mai spus Isus lui Nicodim? 
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18-Oricine crede în El nu este judecat; dar cine nu crede a şi fost judecat, 
pentru că n-a crezut în Numele singurului Fiu al lui Dumnezeu. 
 
-Vor fi judecaţi de Dumnezeu cei care cred în Isus? 
-Nu. 
 
-Sunt deja judecaţi cei care nu cred în Isus? 
-Da. 



-De ce sunt deja judecaţi cei care nu cred în Isus? 
-Pentru că ei nu cred în Isus Mântuitorul. 
 
-Ce i-a mai spus Isus lui Nicodim? 
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19-Şi judecata aceasta stă în faptul că, odată venită Lumina în lume, 
oamenii au iubit mai mult întunericul decât lumina, pentru că faptele lor 
erau rele.  

20-Căci oricine face răul, urăşte lumina şi nu vine la lumină, ca să nu i se 
vădească faptele.  

-Isus a spus că El este lumina care a venit în lume. 
-Isus a spus că cei răi nu vor să vină la Lumină. 
-Isus a spus că cei răi vor să rămână în întuneric. 
 
-De ce vor cei răi să rămână în întuneric?                                                        
-Pentru că le place păcatul. 

-De ce nu vor să asculte oamenii Cuvântul lui Dumnezeu? 
-Pentru că le place păcatul. 

-Vrei tu să asculţi Cuvântul lui Dumnezeu sau vrei să rămâi în întuneric? 

 


